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Altaner! På den ene side giver de mulighed for at udvide lejligheden og få et ekstra uderum, der kan bidrage til liv i gaden. På 

den anden side opføres de nogle gange på bekostning af bygningens æstetik og hensynet til lysindfald i lejlighederne.  

Kommunen har lavet et forslag til nye retningslinjer for altaner for hele København. Forslaget tager større hensyn til 

kulturarv, friarealer og dagslys. Det kan betyde, at flere får afslag på at få altaner – især til gadesiden – ligesom størrelsen på 

altaner reduceres. Huller i ranker/udsmykning skal ikke tillades og slet ingen altaner på bygninger fra før 1856. Til gårdside 

skal altanerne også være mindre, indbliksskærme forbydes, ingen altaner i stuen og i nogle tilfælde heller ikke på 1. sal. Læs 

hele forslaget til nye retningslinjer: https://www.avlu.dk/flere-eller-faerre-altaner/  
Hvad tænker du om forslaget? Skal retningslinjerne gælde for hele kommunen eller skal det i højere grad være op til den 

enkelte boligforening og beboerne at bestemme, hvorvidt og hvordan altaner skal udformes? 

Tak for altanbillede fra Norgesgade, Simon Ian Zarlang 

 

 
 

6806 Nåede personer 

506 Interaktioner 

 

13 kommentarer 

https://www.facebook.com/amagervestlokaludvalg/?__cft__%5b0%5d=AZXxxYXM7wBRnH7Mn1Ugqj5vOOzyPuvOYbIMeQqV0qEXOhIbZ9Wf0vbkz4Vrw99uUsVQSfDaT5IHOhEdvc6wzRi3UccJs33H-3BmbAxDRoBYqGENdfMDl9wcfz8nPu-1K1ThFKQtdnz8oKfrOZygxkxNEOJB0APb8ebu_zrRFEUc0YDk6Yx-GQfaGH9gKqeCuEs&__tn__=-UC%2CP-R
https://www.facebook.com/profile.php?id=100028275661043&__cft__%5b0%5d=AZXxxYXM7wBRnH7Mn1Ugqj5vOOzyPuvOYbIMeQqV0qEXOhIbZ9Wf0vbkz4Vrw99uUsVQSfDaT5IHOhEdvc6wzRi3UccJs33H-3BmbAxDRoBYqGENdfMDl9wcfz8nPu-1K1ThFKQtdnz8oKfrOZygxkxNEOJB0APb8ebu_zrRFEUc0YDk6Yx-GQfaGH9gKqeCuEs&__tn__=-%5d%2CP-R
https://www.facebook.com/amagervestlokaludvalg/posts/3680875448637279?comment_id=3687005504690940&notif_id=1606314032535038&notif_t=feed_comment&ref=notif
https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fwww.avlu.dk%2Fflere-eller-faerre-altaner%2F%3Ffbclid%3DIwAR1FwdQwoIk4VOMkkaYmecMvimvvF5qAMP-FXJ1MRBttZKALFQ8oNjG_EmE&h=AT24jdG22OU99ccFHu-tyv9mg2z7ZMnXXo4Ch-2ghgydMI_wJd_h4ippzeCh2KIx1eZHZt1zmsGUsuWfIQl_y59xRWlK3V1jB-NBQkdVTf9NoOx_eoETxg9-GAq6IFmGbi_5&__tn__=-UK-R&c%5b0%5d=AT3EoWIOiMivJR1KGR0g7BhhNBwuAEx9fIpkQ8XkYucRO2X5nqaGGtkTZJXPxLQYpN0ikAUmPkFb39Jb-X35E-hwbMdsXkjT5xex20c7Mvbn3oQl3OeNpU-R4qiOu-YqJWua6_X4DWzw5qcMnbNXvboimmaE4WCtpySntEjcfjydbc2TO2ZXY29g81Ma6mkfbAeSoY2K21fLebQXoC3qXxg
https://www.facebook.com/amagervestlokaludvalg/photos/a.130018977056295/3680873125304178/?__cft__%5b0%5d=AZXxxYXM7wBRnH7Mn1Ugqj5vOOzyPuvOYbIMeQqV0qEXOhIbZ9Wf0vbkz4Vrw99uUsVQSfDaT5IHOhEdvc6wzRi3UccJs33H-3BmbAxDRoBYqGENdfMDl9wcfz8nPu-1K1ThFKQtdnz8oKfrOZygxkxNEOJB0APb8ebu_zrRFEUc0YDk6Yx-GQfaGH9gKqeCuEs&__tn__=EH-R
https://www.facebook.com/amagervestlokaludvalg/photos/a.130018977056295/3680873125304178/?__cft__%5b0%5d=AZXxxYXM7wBRnH7Mn1Ugqj5vOOzyPuvOYbIMeQqV0qEXOhIbZ9Wf0vbkz4Vrw99uUsVQSfDaT5IHOhEdvc6wzRi3UccJs33H-3BmbAxDRoBYqGENdfMDl9wcfz8nPu-1K1ThFKQtdnz8oKfrOZygxkxNEOJB0APb8ebu_zrRFEUc0YDk6Yx-GQfaGH9gKqeCuEs&__tn__=EH-R
https://www.facebook.com/amagervestlokaludvalg/photos/a.130018977056295/3680873125304178/?__cft__%5b0%5d=AZXxxYXM7wBRnH7Mn1Ugqj5vOOzyPuvOYbIMeQqV0qEXOhIbZ9Wf0vbkz4Vrw99uUsVQSfDaT5IHOhEdvc6wzRi3UccJs33H-3BmbAxDRoBYqGENdfMDl9wcfz8nPu-1K1ThFKQtdnz8oKfrOZygxkxNEOJB0APb8ebu_zrRFEUc0YDk6Yx-GQfaGH9gKqeCuEs&__tn__=EH-R


6 delinger 

Susanne Almquist 

Jeg er glad for at jeg har fået altan, nyder den meget. Der kommer masser af lys ind og jeg bor på 1. sal.... 

Håber også man tager hensyn til livskvaliteten som en altan giver. Bare det at kunne sætte sig ud om aftenen, hvor man jo 

ikke ville gå ned i gården, er guld værd.. 

Jesper Schou Hansen 

Det er glimrende, at vi får altaner. De senere års politik har været en succes, hvor mange har fået super stor glæde af deres 

altaner. Pludselig at begrænse det vil være synd for København og københavnerne. 

Niels Hald 

Jeg har en 19 kvm stor altan, den har jeg stor glæde af. Den var årsagen til jeg købte lejligheden.  

Ditte Ettid 

Hvem bestemmer at det er æstetik problematisk? Jeg synes at altanerne gør byen Mere hyggelig og giver liv. 

Johannes Baad Michelsen 

Alt for meget overformynderi. 

Det bør politikerne slet ikke blande sig i, det bør være op til den enkelte forening ved generalforsamlingerne, så længe 

bygningsreglement, fredninger osv. naturligvis overholdes. 

Jane Isabella Engelund 

Dette flotte historiske hus ser lidt mishandlet ud. 

Trine Kamp Larsen 

Jeg synes funktionalitet kommer før æstetik. Hverdagslivet bliver 1000x bedre med altaner, når man bor i en lille lejlighed. 

Kan man ikke forsøge at lave nogle altaner, som passer til bygningen, eller evt sætte dem op på bagsiden? Det er i hvert fald  

Erik Hamre 

Jeg synes altaner skaber en god forbindelse mellem folks hjem og så vores fælles offentlige rum. 

De steder hvor der ikke er altaner virker det ofte meget mere lukket. 

Oddur Á Hálvmørk 

Altan ja tak. Færre restriktioner på udformning og størrelse af altan. Beboernes behov først, udseende af bygning sekundært 

Jørgen Schrecker 

Det bliver jo hurtigt sådan en diskussion baseret på egne behov.... De der gerne vil have altan, vil typisk have så få 

restriktioner som muligt. De der allerede har altan, eller bare godt kan lide bygninger uden nye konstruktioner på, vil gerne 

have flest mulige restriktioner.... Det er debatten uden facit  

https://www.facebook.com/susanne.almquist.5?comment_id=Y29tbWVudDozNjgwODc1NDQ4NjM3Mjc5XzM2ODM1NDU3NzUwMzY5MTM%3D&__cft__%5b0%5d=AZXxxYXM7wBRnH7Mn1Ugqj5vOOzyPuvOYbIMeQqV0qEXOhIbZ9Wf0vbkz4Vrw99uUsVQSfDaT5IHOhEdvc6wzRi3UccJs33H-3BmbAxDRoBYqGENdfMDl9wcfz8nPu-1K1ThFKQtdnz8oKfrOZygxkxNEOJB0APb8ebu_zrRFEUc0YDk6Yx-GQfaGH9gKqeCuEs&__tn__=R%5d-R
https://www.facebook.com/jesper.schou.hansen?comment_id=Y29tbWVudDozNjgwODc1NDQ4NjM3Mjc5XzM2ODEwMzIzNjUyODgyNTQ%3D&__cft__%5b0%5d=AZXxxYXM7wBRnH7Mn1Ugqj5vOOzyPuvOYbIMeQqV0qEXOhIbZ9Wf0vbkz4Vrw99uUsVQSfDaT5IHOhEdvc6wzRi3UccJs33H-3BmbAxDRoBYqGENdfMDl9wcfz8nPu-1K1ThFKQtdnz8oKfrOZygxkxNEOJB0APb8ebu_zrRFEUc0YDk6Yx-GQfaGH9gKqeCuEs&__tn__=R%5d-R
https://www.facebook.com/niels.hald.92?comment_id=Y29tbWVudDozNjgwODc1NDQ4NjM3Mjc5XzM2ODcwMDU1MDQ2OTA5NDA%3D&__cft__%5b0%5d=AZXxxYXM7wBRnH7Mn1Ugqj5vOOzyPuvOYbIMeQqV0qEXOhIbZ9Wf0vbkz4Vrw99uUsVQSfDaT5IHOhEdvc6wzRi3UccJs33H-3BmbAxDRoBYqGENdfMDl9wcfz8nPu-1K1ThFKQtdnz8oKfrOZygxkxNEOJB0APb8ebu_zrRFEUc0YDk6Yx-GQfaGH9gKqeCuEs&__tn__=R%5d-R
https://www.facebook.com/ditte.ettid.7?comment_id=Y29tbWVudDozNjgwODc1NDQ4NjM3Mjc5XzM2ODMzNDYzMTE3MjM1MjY%3D&__cft__%5b0%5d=AZXxxYXM7wBRnH7Mn1Ugqj5vOOzyPuvOYbIMeQqV0qEXOhIbZ9Wf0vbkz4Vrw99uUsVQSfDaT5IHOhEdvc6wzRi3UccJs33H-3BmbAxDRoBYqGENdfMDl9wcfz8nPu-1K1ThFKQtdnz8oKfrOZygxkxNEOJB0APb8ebu_zrRFEUc0YDk6Yx-GQfaGH9gKqeCuEs&__tn__=R%5d-R
https://www.facebook.com/Hr.Baad?comment_id=Y29tbWVudDozNjgwODc1NDQ4NjM3Mjc5XzM2ODE1MDA0Mjg1NzQ3ODE%3D&__cft__%5b0%5d=AZXxxYXM7wBRnH7Mn1Ugqj5vOOzyPuvOYbIMeQqV0qEXOhIbZ9Wf0vbkz4Vrw99uUsVQSfDaT5IHOhEdvc6wzRi3UccJs33H-3BmbAxDRoBYqGENdfMDl9wcfz8nPu-1K1ThFKQtdnz8oKfrOZygxkxNEOJB0APb8ebu_zrRFEUc0YDk6Yx-GQfaGH9gKqeCuEs&__tn__=R%5d-R
https://www.facebook.com/groups/1568954826673406/user/100011026565381/?__cft__%5b0%5d=AZUvjjdJB06goz5vf6cPyZOKwgqXnUDAtJnpiWKNTZ1JXVdICswG5lNms2BwtebJ-emLd-c_dCSa41fFi2oLuHbH6KY7bNrVeWB0IzZsqyJoWh6hfsV-kB8LW2L6OieHvO88eumm5UMGuwD9EBUoKoJ6cP3t3m-f6BpggwrH-pSFBA&__tn__=R%5d-R
https://www.facebook.com/groups/1568954826673406/user/1253955220/?__cft__%5b0%5d=AZUvjjdJB06goz5vf6cPyZOKwgqXnUDAtJnpiWKNTZ1JXVdICswG5lNms2BwtebJ-emLd-c_dCSa41fFi2oLuHbH6KY7bNrVeWB0IzZsqyJoWh6hfsV-kB8LW2L6OieHvO88eumm5UMGuwD9EBUoKoJ6cP3t3m-f6BpggwrH-pSFBA&__tn__=R%5d-R
https://www.facebook.com/groups/1568954826673406/user/1546967856/?__cft__%5b0%5d=AZUvjjdJB06goz5vf6cPyZOKwgqXnUDAtJnpiWKNTZ1JXVdICswG5lNms2BwtebJ-emLd-c_dCSa41fFi2oLuHbH6KY7bNrVeWB0IzZsqyJoWh6hfsV-kB8LW2L6OieHvO88eumm5UMGuwD9EBUoKoJ6cP3t3m-f6BpggwrH-pSFBA&__tn__=R%5d-R
https://www.facebook.com/groups/1568954826673406/user/100003806089997/?__cft__%5b0%5d=AZUvjjdJB06goz5vf6cPyZOKwgqXnUDAtJnpiWKNTZ1JXVdICswG5lNms2BwtebJ-emLd-c_dCSa41fFi2oLuHbH6KY7bNrVeWB0IzZsqyJoWh6hfsV-kB8LW2L6OieHvO88eumm5UMGuwD9EBUoKoJ6cP3t3m-f6BpggwrH-pSFBA&__tn__=R%5d-R
https://www.facebook.com/groups/1568954826673406/user/649778508/?__cft__%5b0%5d=AZUvjjdJB06goz5vf6cPyZOKwgqXnUDAtJnpiWKNTZ1JXVdICswG5lNms2BwtebJ-emLd-c_dCSa41fFi2oLuHbH6KY7bNrVeWB0IzZsqyJoWh6hfsV-kB8LW2L6OieHvO88eumm5UMGuwD9EBUoKoJ6cP3t3m-f6BpggwrH-pSFBA&__tn__=R%5d-R


Kommentarer til Jørgen: 

Trine  Til jørgen: ja, og dog. Jeg synes alle mennesker fortjener en altan. I de tilfælde hvor man ikke kan tilføre den bygningen 

på en æstetisk måde, bør man måske overveje en altan mod baggården 

Jørgen Til Trine: Jeg er skam også kæmpe fan af at have en altan, og kan sagtens se værdien af dem  

Men uanset min generelt manglende æstetiske sans, kan jeg også se, at altaner mange steder bare er kastet tilfædigt op, og at 

der ikke er taget hensyn til f.eks. lysindfald hos underliggende lejligheder. 

 

Ania Lenz 

Hvad med underboen ? Fint med altaner og uderum men som det er nu har beboere flere steder, hvor ikke alle får altan og 

slet ikke stuelejligheden, fået lov at smække 1,5 m bred skygge op over underboen . Og flertallet bestemmer og tænker kun på 

eget behov og så er det bare ærgerlig at bo i stuen. Bliver altanen for lille alt under 1m /og er gården for smal er der ingen der 

bruger altanen alligevel og så kun det ligeså godt være en fransk altan hvor dagslyset blev bevaret. 

https://www.facebook.com/groups/1568954826673406/user/1253955220/?__cft__%5b0%5d=AZUvjjdJB06goz5vf6cPyZOKwgqXnUDAtJnpiWKNTZ1JXVdICswG5lNms2BwtebJ-emLd-c_dCSa41fFi2oLuHbH6KY7bNrVeWB0IzZsqyJoWh6hfsV-kB8LW2L6OieHvO88eumm5UMGuwD9EBUoKoJ6cP3t3m-f6BpggwrH-pSFBA&__tn__=R%5d-R
https://www.facebook.com/groups/1568954826673406/user/649778508/?__cft__%5b0%5d=AZUvjjdJB06goz5vf6cPyZOKwgqXnUDAtJnpiWKNTZ1JXVdICswG5lNms2BwtebJ-emLd-c_dCSa41fFi2oLuHbH6KY7bNrVeWB0IzZsqyJoWh6hfsV-kB8LW2L6OieHvO88eumm5UMGuwD9EBUoKoJ6cP3t3m-f6BpggwrH-pSFBA&__tn__=R%5d-R
https://www.facebook.com/groups/1568954826673406/user/787828958/?__cft__%5b0%5d=AZUvjjdJB06goz5vf6cPyZOKwgqXnUDAtJnpiWKNTZ1JXVdICswG5lNms2BwtebJ-emLd-c_dCSa41fFi2oLuHbH6KY7bNrVeWB0IzZsqyJoWh6hfsV-kB8LW2L6OieHvO88eumm5UMGuwD9EBUoKoJ6cP3t3m-f6BpggwrH-pSFBA&__tn__=R%5d-R
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